

إعلان فتح باب الترشح لانتخاب أعضاء لمجلس إدارة شركة أعمال (ش.م.ع.ق.)

يسر شركة أعمال ش.م.ع.ق. أن تعلن عن فتح باب الترشح لانتخاب عضوين لمجلس إدارة مستقلين (2) وذلك وفقاً لأحكام قانون الشركات التجارية رقم (11) لسنة 2015 وتعديله رقم (8) للعام 2021، ولنظام حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية الصادر بقرار مجلس إدارة هيئة قطر للأسواق المالية رقم (5) لسنة 2025 وللنظام الأساسي للشركة.

مدة عضوية الأعضاء الجدد في مجلس الإدارة ستكون بما تبقي من السنوات الثلاثة للدورة الحالية وهي سنتين فقط (2026-2027) تبدأ من تاريخ انتخاب أعضاء مجلس الإدارة والذي سيتم خلال اجتماع الجمعية العامة العادية للسنة المالية المنتهية بتاريخ 31 ديسمبر 2025 وتنتهي في تاريخ انعقاد اجتماع الجمعية العامة للسنة المالية التي ستنتهي في 31 ديسمبر 2027.

يفتح باب الترشح في تمام الساعة 9:00 صباحاً من يوم الثلاثاء الموافق 24 فبراير 2026 وحتى تمام الساعة 5:00 عصرًا من يوم الثلاثاء الموافق 10 مارس 2026.

يشترط في الأشخاص الراغبين بالترشح كأعضاء مستقلين أو غير مستقلين استيفاء الشروط المبينة في أحكام نظام حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية والصادر بموجب قرار مجلس إدارة هيئة قطر للأسواق المالية رقم (5) لعام 2025 وأحكام قانون الشركات التجارية رقم (11) الصادر في عام 2015 وتعديله رقم (8) للعام 2021 والنظام الأساسي للشركة.

شروط الترشح كعضو غير مستقل:

1. ألا يقل عمره عن 21 سنة ويتمتع بالأهلية القانونية الكاملة
2. أن يكون حاصلًا على مؤهل جامعي أو ما يعادلها من مؤهلات أو خبرات بما لا يقل عن خمس سنوات من الخبرة العملية في إحدى المجالات الآتية: المحاسبة، المالية، الاستثمار العقاري، الصناعة والهندسة، الطب والصيدلة، المعلوماتية والتكنولوجيا.
3. ألا يكون قد سبق الحكم عليه بعقوبة جنائية أو جريمة مخلة بالشرف أو بالأمانة أو في أي من الجرائم المذكورة في المادة (40) من القانون رقم (8) لسنة 2012 بشأن هيئة قطر للأسواق المالية والمادتين (334) و (335) من القانون رقم (11) لسنة 2015 بإصدار قانون الشركات التجارية.
4. ألا يكون ممنوعاً من مزاوله أي عمل في الجهات الخاضعة لرقابة الهيئة بموجب المادة (35) فقرة (12) من القانون رقم (8) لسنة 2012 المشار إليه أعلاه
5. ألا يكون قد قضي بإفلاسه ما لم يتم رد اعتباره
6. ألا يتولى منصب يحظر فيه قانوناً الجمع بينه وبين عضوية مجلس الإدارة
7. أن يمتلك أسهماً في شركة أعمال ش.م.ع.ق. عند الترشح وخلال مدة العضوية لا تقل عن 200,000 سهماً بموجب المادة 24 من أحكام العقد التأسيسي للشركة.

شروط الترشح كعضو مستقل:

1. أن تنطبق عليه جميع شروط عضوية المرشح غير المستقل ما عدا الشرط رقم (6) الخاص بملكية أسهم في الشركة والذي لا يشترط توفره في المرشح كعضو مستقل.
2. ألا يكون هو أو أي من أقاربه من الدرجة الأولى يملكون بشكل مباشر أو غير مباشر أي من أسهم الشركة أو شركاتها التابعة أو يكونوا من المساهمين الرئيسيين في أي من الشركات الزميلة للشركة.
3. ألا يكون هو أو أي من أقاربه من الدرجة الأولى عضواً في مجموعة أو رابطة من أشخاص طبيعيين أو معنويين يمارسون سيطرة على الشركة.
4. ألا يكون لديه هو أو أي من أقاربه من الدرجة الأولى والشركات التي يمتلكونها أي علاقة تعاقدية أو مصلحة مباشرة أو غير مباشرة مع الشركة بما في ذلك تناقضهم أي راتب أو ميزة مادية من الشركة قد تؤثر على قدرته على اتخاذ القرار باستقلالية.

5. ألا يعمل أو يساهم في مؤسسة تقدم للشركة خدمات استشارية أو مهنية، مثل خدمات التدقيق الخارجي والإسناد الخارجي وغيرها من الخدمات، سواء بصفته الشخصية أو من خلال أحد أقاربه من الدرجة الأولى، وألا يكون له أو لأحد أقاربه من الدرجة الأولى أي مصلحة مباشرة أو غير مباشرة في العقود والمشاريع والارتباطات التي تجريها الشركة، أو يكون طرفاً فيها.
 6. ألا تربطه صلة قرابة من الدرجة الأولى بأي من أعضاء المجلس أو الإدارة التنفيذية العليا للشركة.
 7. ألا يعمل أو سبق له العمل هو أو أي من أقاربه من الدرجة الأولى لدى الشركة خلال السنوات الخمس السابقة.
 8. أن يكون حاصلاً على مؤهل جامعي.
- المستندات المطلوبة للشخص الطبيعي:**

1. تقديم طلب الترشح، والنماذج المرفقة به والتوقيع على الإقرارات والتعهدات.
يمكن الوصول إلى طلب الترشح عن طريق الموقع الإلكتروني للشركة أو بتحميل الملف من خلال الرابط أدناه:
<https://www.aamal.com.qa/sites/aamal/files/aamal/investors/board-election/application-for-the-nomination-of-a-natural-person-bod-arabic.pdf>
2. إثبات الشخصية سارية المفعول (البطاقة الشخصية بالنسبة للقطري، جواز السفر بالنسبة لغير القطري).
3. شهادة حسن السيرة والسلوك سارية المفعول عند تقديمها، وفقاً لمتطلبات النظام، على أن تُرفق الشهادة مع طلب الترشح أو تُقدّم بحد أقصى قبل يوم واحد من تاريخ انعقاد الجمعية العمومية، وفي حال عدم تقديمها ضمن المدة المحددة، سيتم استبعاد اسم المرشح من قائمة المرشحين، وذلك امتثالاً لمتطلبات النظام.
4. تقرير الائتمان المالي للمرشح الصادر عن مركز قطر للمعلومات الائتمانية.
5. شهادة حديثة بملكية أسهم ضمان العضوية بالنسبة للمرشحين غير المستقلين، أو إقرار المرشح بإيداعها لدى جهة الإيداع في الموعد المحدد لذلك قانوناً.
6. إقرار المرشح بعدم الجمع بين المناصب وفقاً لمتطلبات نظام حوكمة الشركات.
7. سيرة ذاتية تفصيلية وحديثة للمرشح.

يمكن تقديم طلب الترشح والمستندات المطلوبة عن طريق الآتي:

- 1- إلكترونياً: عن طريق إرسال طلب الترشح والمستندات المطلوبة بالبريد الإلكتروني إلى أمين سر مجلس الإدارة السيد، زيد الشلة، (email: zaid.shelleh@aamal.qa)
- 2- شخصياً: من خلال زيارة مقر الشركة وتسليم الطلب والمرفقات للجنة الترشيحات والمكافآت من خلال أمين سر مجلس إدارة الشركة على العنوان الآتي:
شركة أعمال ش.م.ع.ق. الطابق 15، برج السيتي تاور، مدخل فندق ماريوت ماركيز سيتي سنتر، منطقة الدفنة، الدوحة، قطر
سيتم انتخاب أعضاء مجلس الإدارة الجدد في اجتماع الجمعية العامة القادم للسنة المالية المنتهية بتاريخ 31 ديسمبر 2025.

لجنة الترشيحات والمكافآت

مجلس إدارة شركة أعمال ش.م.ع.ق.

Board Directorship Nomination Announcement

Aamal Company Q.P.S.C (the “Company”) is pleased to announce the opening of nominations for electing two independent board members in accordance with the Commercial Companies Law No. (11) for the year 2015 and its amendment No. (8) of the year 2021, the Corporate Governance Code (the “Code”) issued by Qatar Financial Markets Authority’s Board decision number (5) for the year 2025, and the Company’s Articles of Association.

The term of the new board member shall be for the remainder of the current three (3) years term, which is only two year (2026-2027), starting from the date of elections on ordinary General Assembly meeting for the year ended on 31 December 2025 and expires on the date of holding the ordinary Annual General Assembly meeting for the year ending 31 December 2027.

The nomination for board directorships shall commence at 9:00am on Tuesday, 24 February 2026, until 5:00pm on Tuesday, 10 March 2026.

Candidates wishing to be nominated for elections as independent or non-independent directors must fulfill the requirements outlined in the Corporate Governance Code issued by Qatar Financial Markets Authority’s Board decision number (5) for the year 2025, and the Commercial Companies Law No. (11) for the year 2015 and its amendment Law No. (8) for the year 2021.

Non-Independent Director’s Nomination Requirements

1. The candidate must not be less than 21 years old.
2. The candidate of the Board, or the representative, shall have university qualifications or equivalent qualifications or experience, and shall possess appropriate competencies and skills in at least, one of the following fields: finance and accounting, real estate investment, manufacturing and engineering, medical and pharmaceutical, and/or information technology
3. The candidate must not have been convicted of any criminal offences including any crime related to the dignity and trusteeship or any crime mentioned in Articles (40) of law number (8) for the year 2012 issued by Qatar Financial Markets Authority or convicted of any of the crimes listed in Articles (334) and (335) of the Commercial Companies Law No. 11 of year 2015.
4. The candidate must not be prohibited from practicing their profession by any of the regulatory authorities in accordance with Article (35) paragraph 12 of law number (8) for the year 2012 issued by Qatar Financial Markets Authority stated above.
5. The candidate must not have been declared bankrupt unless such conviction is spent.
6. The candidate must not be prohibited by law from combining his/her current position with the Director role.
7. The candidate must own a minimum number of shares in the Company as required by the Company’s Articles of Association amounting to Two Hundred Thousand shares (200,000) owned at the time of submitting his/her nomination and held throughout the duration of their directorship.

Independent Director’s Nomination Requirements

1. Must fulfill all the requirements for non-independent nominee membership, except for condition No. (6) regarding ownership of shares in the company, which is not required for an independent nominee.

2. Neither the candidate nor any of his/her First-degree Relatives own, directly or indirectly, any of the Company's shares, nor are any of them major shareholders in any of the Company's affiliated companies.
3. Neither the candidate nor any of his/her First-degree Relatives are members of a group or association of natural or legal persons exercising control over the Company.
4. Neither the candidate nor any of his/her First-degree Relatives, nor the companies they own, have any contractual relationship, or any direct or indirect interest in the Company, including receiving any salary or material benefit from the Company that might affect their ability to make independent decisions (with the exception of remuneration and allowances received for membership on the board).
5. The candidate shall not work or hold shares in an organization that provides the Company with advisory or professional services, such as external auditing, outsourcing, or other services, whether in his/her personal capacity or through a First-degree Relative. Moreover, neither he/she nor any of his/her First-degree Relatives shall have any direct or indirect interest in, or be a party to, contracts, projects, or engagements conducted by the Company.
6. The Candidate shall not be a first-degree relative of any member of the Board or the Company's senior executive management.
7. The Candidate or any of his/her First-degree Relatives shall not work and shall not have worked for the Company during the previous five years.
8. The candidate shall have a university degree.

Documents Required

1. The application form along with the required documents, signed declarations and undertakings.
The application form can be downloaded from the company's website or by downloading the file from the link below:
<https://www.aamal.com.qa/sites/aamal/files/aamal/investors/board-election/application-for-the-nomination-of-a-natural-person-bod-english.pdf>
2. Valid proof of identity of the candidate (ID card for Qataris, passport for non-Qataris).
3. A valid Certificate of Good Conduct in accordance with the requirements in the Code.
4. 4. The candidate's financial credit report issued by the Qatar Credit Bureau.
5. A recent certificate of ownership of membership guarantees shares for non-independent candidates or the candidate's acknowledgement that the certificate will be deposited with the depository within the legally specified timeframe.
6. The candidate's undertaking that he/she shall not hold positions simultaneously, in compliance with the requirements of the Code of Governance by QFMA.
7. A detailed and up-to-date CV for the candidate.

The nomination application and the required documents can be submitted as follows:

- 1- **Electronically:** By sending the application form along with the required documents by email to the Secretary of the Board of Directors, Mr. Zaid Al-Shalah, (email: zaid.shelleh@aamal.qa)
- 2- **In person:** By visiting the company's headquarters and delivering the application supporting documents to the Nomination and Remuneration Committee through the Secretary of the Company's Board of Directors at the following address:
Aamal Q.P.S.C.
15th floor, Marriott Marquis Hotel, office entrance City Tower, Al-Dafna area, Doha, Qatar.

**Nomination & Remuneration Committee
Board of Aamal Company Q.P.S.C.**